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Protokół nr XII.2019 
XII Sesji Rady Gminy Ręczno 

dnia 30 grudnia 2019 r. 
RG.0002.10.2019 

rozpoczęcie godz. 10:18 
zakończenie godz. 12:25 

              Miejsce obrad – sala „Wspólny Dom”  w Ręcznie  
 

         Obecni radni         Nieobecni radni                                                                  
 

1. Betka Włodzimierz             
2. Dembowski Adam             
3. Felecka-Tręda Mariola    
4. Filocha Jan              
5. Flasz Ewa  
6. Konarski Zdzisław         
7. Michalski Kazimierz             
8. Ociepa Jarosław             
9. Olszta Małgorzata    
10. Patura Jolanta     
11. Piętos Dominika     
12. Skrobek Marek     
13. Synderecka Agnieszka   
14. Świstak Robert     
15. Zawada Mirosław 

        
O godz. 10:18 Przewodniczący Mirosław Zawada otworzył XII Sesję Rady Gminy 

Ręczno, powitał radnych oraz osoby zaproszone na obrady: Wójta Gminy Piotra Łysonia, 
Zastępcę Wójta Marcina Kusa, Sekretarz Marię Lesiakowską, Skarbnik Bożenę Jarosińską, 
Adwokat Paulinę Kłosowicz-Madalińską, Dyrektor Szkoły Podstawowej w Stobnicy Agatę 
Studniarek, Dyrektora Szkoły Podstawowej w Ręcznie Józefa Korpasa, Prezes 
Stowarzyszenia Rozwoju Gminy Ręczno Danutę Stępień oraz sołtysów. 

Na podstawie listy obecności w obradach bierze udział 15 radnych, przewodniczący 
stwierdził prawomocność sesji do podejmowania uchwał. Listy obecności radnych, sołtysów 
i gości stanowią pisemne załączniki do protokołu. 
 

Punkt 2 
Wnioski do proponowanego porządku obrad 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń poprosił o wprowadzenie do porządku obrad sesji projektu 
uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 2019-
2028.  

Skarbnik Bożena Jarosińska uzasadniła, że w związku z podjętą uchwałą 
27 listopada 2019 r. w sprawie przedłużenia terminu spłaty zaciągniętego kredytu 
długoterminowego musimy wieloletnią prognozę finansową na lata 2019-2028 dostosować 
do wydłużonego terminu do roku 2030.  

 

Przewodniczący poddał zgłoszoną przez wójta zmianę porządku pod głosowanie. 
Przeprowadzono głosowanie o wprowadzenie do porządku obrad punktu: Podjęcie uchwały 
w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno na lata 2019-2028 

   

Przyjęto przedmiot głosowania (w. bezwzględna) 
obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
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Porządek obrad po zmianie: 
1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Wnioski do proponowanego porządku obrad. 
3. Wnioski do protokołu XI sesji Rady Gminy Ręczno. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
5. Sprawozdanie z prac komisji stałych oraz Rady Gminy Ręczno. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ręczno na lata 2020-2030. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2020 rok. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 

na lata 2019-2028 
9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok. 
10. Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości. 
11. Podjęcie uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi, stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 
komunalne w kompostowniku przydomowym. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m² pasa 
drogowego dróg gminnych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Ręczno w roku 
szkolnym 2019/2020. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2020 rok. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady Gminy 
na 2020 rok. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie rozpoznania i rozpatrzenia petycji. 
18. Podjęcie uchwały w sprawie rozpoznania i rozpatrzenia petycji. 
19. Sprawy różne. 
20. Zamknięcie sesji. 

 

Punkt 3 
Wnioski do protokołu XI Sesji Rady Gminy Ręczno 

Radni nie zgłosili wniosków do protokołu XI sesji. 
 

Punkt 4 
Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami 
 

Wójt Gminy Ręczno Piotr Łysoń przedstawił sprawozdanie za okres od 5 listopada 
2019 r. do 30 grudnia 2019 r. 

„W tym czasie wydałem 30 zarządzeń (tytuły zarządzeń zawarte w pisemnym załączniku do 
sprawozdania). Oprócz spraw związanych z bieżącym administrowaniem podjęto 
następujące działania: 

 Przeprowadzono procedury przetargowe i wyłoniono wykonawcę zadania „Odbiór 
i zagospodarowanie odpadów komunalnych”. Złożona była jedna oferta. Cena za 
odbiór 1 tony to 950 zł. Do przetargu wg sprawozdań zgłoszono odbiór 800 ton. 
Można zauważyć, że ilość odpadów rośnie lawinowo. Drastycznie też wzrastają 
koszty. Ceny za śmieci podniosły już setki miast i gmin. Chcę dodać, że na wywozie 
odpadów gmina nic nie zarabia, a wręcz przeciwnie – ciągle dość dużo dokładamy.  
Wyższe opłaty za odbiór odpadów, które wynikają z przetargu to pokłosie nowego 
prawa zakładającego powszechną segregację. Do tej pory staraliśmy się bilansować 
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koszty wywozu z własnego budżetu. Niestety kolejne zadania zrzucane na barki 
samorządów bez równoczesnego zapewnienia finasowania sprawiają, że musimy 
z tego zrezygnować, bo zabraknie na szkoły, drogi i na utrzymanie bieżące. 
Dlaczego jest drożej ? 
Firmy tłumaczą to przede wszystkim: 
- spadkiem cen surowców wtórnych, który wynika głównie z faktu, że ich import 
bardzo ograniczyły Chiny; 
- wzrostem wydatków na płace; 
- wzrostem innych kosztów wynikających z ostatnich zmian przepisów, które mają na 
celu zwiększenie poziomu recyklingu; 
- rosnący skokowo podatek ekologiczny (tzw. opłata marszałkowska) od składowania 
odpadów na wysypiskach, w 2007 r. było to 16 zł/t, w 2008 r. 75 zł/t , do zeszłego 
roku wynosił 121 zł/t , w 2019 r. to już 140 zł/t , w 2020 ma być to już 270 zł/t ; 
- jednym z powodów to na gwałt wykonywane dyrektywy unijne, co do recyklingu, 
które mają zacząć obowiązywać od przyszłego roku. 
Przetwarzanie odpadów komunalnych będzie musiało sięgnąć 50%, a w ubiegłym 
roku do recyklingu trafiło w naszym kraju 34%. 

 Został naprawiony dach na budynku po szkole w Bąkowej Górze. Prace obejmowały 
wyeliminowanie miejsc, gdzie ciekła woda, czyszczenie rynien oraz montaż 
odgromienia, koszt to 6 900 zł + VAT. 

 Wykonano oświetlenie solarne w miejscowości Dęba. 
Podjęto także szereg prac takich jak: 

 Załadowano w tym czasie kilka kontenerów na PSZOK-u. 

 Pracownicy urzędu gminy wraz z obsługą rębaka z Zarządu Dróg Powiatowych 
usuwali zakrzaczenia. 

 Odnowiliśmy tablice informacyjne (ponad 10 sztuk). 

 Zamontowaliśmy oświetlenie świąteczne. 

 Wyremontowano pomieszczenie dla KGW Ręczno. 

 Przeprowadziliśmy szereg prac porządkowych. 

 Zamontowano tablice „Pomnik przyrody” w Bąkowej Górze i Kolonii Ręczno. 

 Czyszczenie rowów. 

 Starostwo powiatowe wykonało nam koszenie poboczy. 
W tym czasie odbyłem też szereg spotkań, to m.in.: 

 W Szkole Podstawowej w Ręcznie pasowanie na przedszkolaka. 

 Msza za Ojczyznę 11 listopada – koncert Chóru „Jana” i orkiestry - w 101 rocznicę 
odzyskania przez Polskę niepodległości. 

 13 listopada odbyłem zebranie z rodzicami w Szkole Podstawowej w Stobnicy. 

 22 listopada odbył się jubileusz 50-lecia pożycia małżeńskiego 14 par. 

 23 listopada odbyła się msza św. w Stobnicy-Pile z poświęceniem figury św. Floriana. 

 Uczestniczyłem w posiedzeniach komisji stałych rady gminy. 

 2 grudnia spotkanie w kuratorium oświaty. 

 9 grudnia byłem na forum wójtów w Radziejowicach, dotyczyło wójtów województwa 
łódzkiego i mazowieckiego. Chcielibyśmy w tych województwach stworzyć wspólne 
forum do tego, żeby wypracowywać oddolne inicjatywy dla naszych rządzących, gdyż 
nie pokrywają się one z realiami u nas, na dole.  

 10 grudnia byłem na konwencie wójtów w Rozprzy, gdzie głównym tematem były 
rosnące koszty oświaty wszystkich gmin powiatu piotrkowskiego. Ma być 
przygotowane wspólne pismo do ministerstwa, do premiera.  

 12 grudnia spotkanie wigilijne z uczestnikami warsztatów terapii zajęciowej. 

 16 grudnia spotkanie z posłem Grzegorzem Lorkiem, który obiecał, że po nowym 
roku umówi nas w Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w celu pomocy w uzyskaniu środków zewnętrznych.  

 20 grudnia spotkanie wigilijne w Szkole Podstawowej w Stobnicy.  
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Szanowni Państwo 
Samorząd terytorialny, a przede wszystkim mieszkańcy poszczególnych gmin są brutalnie 
podskubywani obecnie przez władze centralne. Władze te wierzą w swoją mądrość 
i nieomylność, a mądrość tkwi w o wiele większym stopniu na poziomie lokalnym. Obecnie 
mamy do czynienia z uderzeniem finansowym w samorząd w skutek m.in. obniżenia stawki 
PIT, przerzucenia kosztów likwidacji gimnazjów na budżety samorządowe, lawinowego 
zadłużania spowodowanego kosztami funkcjonowania (energia, płaca minimalna). 
Zmniejszenie wpływów budżetowych zmusza nas do rezygnacji z wielu zaplanowanych 
inwestycji. Jest kwestią roku, dwóch i już nie będziemy mogli mówić o samodzielnym 
samorządzie. Samorząd zaś będzie krytykowany powszechnie przez społeczeństwo za 
niewydolność, a władze samorządowe będą krytykowane za nieudolność. Spadające 
dochody i niekorzystne zmiany połączone ze zwiększonymi kosztami powodują dziury 
w budżetach na poziomie dobrych kilku procent.  
Nie można tego tuszować doniesieniami, że budżety szybko rosną, z czego korzysta nasz 
premier, który mówi szerokiej opinii, że samorządy dostały dziesiątki miliardów więcej. Ale 
już nie dopowiada, że w tym jest np. 500+, które w przyszłym roku wyniesie 41 mld zł i tylko 
przejdzie przez budżety gmin. To są transferowane pieniądze, do których jako samorząd 
musimy jeszcze dołożyć. Na początku na obsługę mieliśmy 2% z przekazanych środków, 
a teraz ta kwota spadła do około 0,8%. Jeżeli dalej będzie realizowany ten kierunek, to 
samorząd będzie dobrym wspomnieniem.  
Przed nami nowy rok i co się zmieni od 1 stycznia ? Wzrosną wydatki bieżące za przyczyną 
podwyżki cen prądu, benzyny i wielu innych rzeczy, m.in. wzrośnie płaca minimalna. 
Ekonomiści zauważają, że sztuczny wzrost płacy minimalnej będzie miał jeden efekt, będzie 
nim wzrost cen. Za wzrost płacy minimalnej zapłacą wszyscy. Osoby zarabiające najmniej 
wcale nie będą mogły za swoją pensję kupić więcej, a cała reszta Polaków z powodu 
wzrostu cen po prostu zubożeje. Na pewno podrożeje i to bardzo papier toaletowy, 
około 30%. To produkt, do którego zużywa się bardzo dużo energii.  
Niespodzianką z ostatnich dni jest opublikowane w Monitorze Polskim oświadczenie Ministra 
Infrastruktury, z którego wynika, że w 2020 roku podniesiona zostanie opłata paliwowa. 
Podwyżki dotkną producentów i importerów gazu ziemnego, oleju napędowego i benzyny. 
Oznacza to wyższe ceny na stacjach benzynowych i jeszcze większe, niż tylko związane ze 
wzrostem płacy minimalnej i podwyżki m.in. w sektorze przesyłek pocztowych i kurierskich. 

I w tych realiach przyszło nam konstruować uchwałę budżetową. Budżet jest trudny, 
ale to bolączka niemal wszystkich samorządów. Zmniejszone subwencje i dotacje, nowe 
obowiązki wiążące się z nowymi wydatkami. Myślę, że z Państwa pomocą wypracowaliśmy 
coś, co na obecne realia jest optymalne.  

  
Szanowni Państwo 

Kończy się rok 2019. W kończącym się roku dziękuję pracownikom Urzędu Gminy, którzy 
z dużym zaangażowaniem i profesjonalizmem wykonują swoje obowiązki. Dziękuję radnym, 
wasza aktywność wpływa na rozwój gminy. Dziękuję dyrektorom szkół, pracownikom 
oświaty, którzy czuwają nad dobrą edukacją dzieci i młodzieży. Dziękuję dyrektor biblioteki, 
działaczom społecznym, sportowym, stowarzyszeniom i organizacjom, straży pożarnej 
i sołtysom. Dziękuję wszystkim i każdemu z osobna. 
 

Szanowni Państwo 
Niech wam w nowym 2020 roku dopisuje zdrowie, niech szczęście będzie przy was. Niech 
się spełnią wasze marzenia”.  
 

Punkt 5 
Sprawozdanie z prac komisji stałych oraz Rady Gminy Ręczno 
 

Wiceprzewodniczący Adam Dembowski złożył sprawozdanie z pracy Komisji Rewizyjnej za 
2019 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
Przewodnicząca Ewa Flasz przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Skarg, Wniosków 
i Petycji za 2019 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
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Sprawozdanie z pracy Komisji Budżetu i Infrastruktury przedstawił przewodniczący komisji 
Jan Filocha, sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
Przewodnicząca Małgorzata Olszta przedstawiła sprawozdanie z pracy Komisji Edukacji 
i Ochrony Zdrowia za 2019 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
Przewodniczący Mirosław Zawada złożył sprawozdanie z pracy Rady Gminy Ręczno za 
2019 r., sprawozdanie stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 6 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Ręczno na lata 2020-2030 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska przedstawiła informacje na temat Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2020-2030 oraz budżetu gminy na 2020 r. (informacja 
stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
Skarbnik odczytała uchwałę nr II/327/2019 z dnia 24 grudnia 2019 r. Składu Orzekającego 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi w sprawie opinii dotyczącej projektu budżetu 
Gminy Ręczno na 2020 rok (uchwała RIO stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 
[ W tym miejscu przewodniczący ogłosił przerwę w obradach od godz.11:26 do 11:44 ] 
 
Skarbnik Bożena Jarosińska odczytała uchwałę nr II/328/2019 Składu Orzekającego RIO 
w Łodzi w sprawie opinii do projektu uchwały o wieloletniej prognozie finansowej oraz 
możliwości sfinansowania planowanego deficytu budżetu Gminy Ręczno (uchwała RIO 
stanowi pisemny załącznik do protokołu). 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2020-2030 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała w sprawie uchwalenia WPF Gminy Ręczno na lata 2020-2030 oznaczona została 
nr  XII.77.2019, uchwała stanowi pisemny załącznik do protokołu. 
 

Punkt 7 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2020 rok 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XII.78.2019 Rady Gminy Ręczno z dnia 30 grudnia 2019 r.  w sprawie 
uchwalenia budżetu Gminy Ręczno na 2020 rok stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
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Punkt 8 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ręczno 
na lata 2019-2028 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska poinformowała, że zmienia się okres Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno od 2019 do 2030 r. z powodu wydłużenia terminu spłaty  
zaciągniętego kredytu długoterminowego. Dostosowujemy w projekcie tej uchwały rozłożenie 
spłaty kredytu do 2030 r.  
 

Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Ręczno na lata 2019-2028 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XII.79.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Punkt 9 
Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok 
 

Skarbnik Bożena Jarosińska 
Wprowadziliśmy dotację celową otrzymaną z budżetu państwa w kwocie 169 452,00 zł, 
zmienia się tylko wysokość budżetu (dochodów i wydatków dotycząca 2019 r.), załączniki 
pozostają bez zmian. Między pierwszym projektem uchwały omawianym na posiedzeniach 
komisji a dniem dzisiejszym wpłynęły jeszcze dotacje od wojewody, które możemy 
wprowadzić zarządzeniem wójta, a obecnie (w tej uchwale) musimy urealnić budżet, 
doprowadzić do zgodności na koniec roku.   
 

Głosowano: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu Gminy Ręczno na 2019 rok 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XII.80.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Punkt 10 
Podjęcie uchwały w sprawie wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi składanej przez właścicieli nieruchomości 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XII.81.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
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Punkt 11 
Podjęcie uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi, stawki opłaty oraz zwolnienia w części z opłaty za gospodarowanie 
odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 
mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady stanowiące odpady 
komunalne w kompostowniku przydomowym 
 

Przewodniczący Mirosław Zawada na prośbę radnych przekazał, że do projektu budżetu na 
2020 rok wójt dał propozycję stawki za odpady 25 zł (kto nie ma kompostownika) i 20 zł (kto 
ma kompostownik). Na komisjach były różne propozycje i w większości komisje wypracowały 
stanowisko stawki 16 zł (kto będzie używał kompostownika), a 20 zł (kto tego 
kompostownika nie będzie miał). Chcieliśmy również dodać, że nowy system odpadów 
odbieranych (regulamin) wyeliminuje, że szkoły nie będą w tym tonażu brały udziału oraz 
sklepy i przedsiębiorstwa budowlane, co ma się przyczynić do mniejszej ilości zbieranych 
odpadów komunalnych. Jednak po wszystkich komisjach wójt nie podzielił stanowiska 
większości radnych i zaproponował na dzisiejszą sesję rady gminy stawkę 25 zł (kto nie 
będzie miał kompostownika) i 18 zł (kto będzie miał kompostownik).  
 

Odrzucono przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 5 - Konarski Zdzisław; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Skrobek Marek; Świstak 
Robert; 
PRZECIW - 10 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; 
Flasz Ewa; Michalski Kazimierz; Patura Jolanta; Piętos Dominika; Synderecka Agnieszka; 
Zawada Mirosław; 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Punkt 12 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami 
komunalnymi na nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe lub 
innych nieruchomościach wykorzystywanych na cele rekreacyjno-wypoczynkowe 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XII.82.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Punkt 13 
Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek opłat za zajęcie 1 m² pasa 
drogowego dróg gminnych 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XII.83.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
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Punkt 14 
Podjęcie uchwały w sprawie średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Ręczno w roku 
szkolnym 2019/2020 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XII.84.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Punkt 15 
Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii na 
2020 rok 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 14 - Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz Ewa; Konarski 
Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura Jolanta; Piętos 
Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 1 - Betka Włodzimierz; 
 

Uchwała nr XII.85.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Punkt 16 
Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych i Rady Gminy 
na 2020 rok 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XII.86.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Punkt 17 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpoznania i rozpatrzenia petycji 
 

Przewodniczący poinformował, że głosowanie dotyczy petycji z dnia 2 grudnia 2019 r. 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 – 
 

Uchwała nr XII.87.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
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Punkt 18 
Podjęcie uchwały w sprawie rozpoznania i rozpatrzenia petycji 
 

Przewodniczący poinformował, że głosowanie dotyczy petycji z dnia 6 grudnia 2019 r. 
 

Przyjęto przedmiot głosowania (w. zwykła) 
 

obecni: 15 (nieoddane: 0 ), nieobecni: 0 
ZA - 15 - Betka Włodzimierz; Dembowski Adam; Felecka-Tręda Mariola; Filocha Jan; Flasz 
Ewa; Konarski Zdzisław; Michalski Kazimierz; Ociepa Jarosław; Olszta Małgorzata; Patura 
Jolanta; Piętos Dominika; Skrobek Marek; Synderecka Agnieszka; Świstak Robert; Zawada 
Mirosław; 
PRZECIW - 0 - 
WSTRZYMAŁO SIĘ - 0 - 
 

Uchwała nr XII.88.2019 Rady Gminy Ręczno stanowi pisemny załącznik do protokołu.  
 

Punkt 19 
Sprawy różne 
 

Wójt Gminy Piotr Łysoń podziękował bardzo serdecznie za przyjęcie budżetu. Zaznaczył, że 
będzie to bardzo trudny budżet do realizacji, ale wspólnymi siłami damy radę.  Zaprosił 
wszystkich na wieczór kolęd dnia 6 stycznia 2020 r. o godz. 16:00 w sali „Wspólny Dom” 
w Ręcznie. 
 

Radny Adam Dembowski  
Ponawiam pytanie w sprawie zmiany regulaminu użytkowania sali gimnastycznej, żeby nie 
płacić, żeby była osoba upoważniona. Jest okres ferii, chłopaki chcą grać, żeby udostępnić 
salę w czwartki przez okres ferii. 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Zmiana regulaminu należy do kompetencji Rady Gminy Ręczno, ale roczna opłata za salę 
wynosi 1 700 zł od wszystkich grup. Będziemy starać się szukać wszędzie oszczędności 
i szkoda nam tych pieniędzy. 
 

Radny Adam Dembowski 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej ponowił prośbę w sprawie umowy o stadion. Umowę 
mam przed sobą. Chciałem zapytać, jaki obszar zajmują obie płyty stadionu, czy to są 
wszystkie działki zapisane na ten stadion i czy w każdej chwili można tą umowę rozwiązać 
z nadleśnictwem i z LZS ? 
 

Wójt Piotr Łysoń 
Na to pytanie odpowiem na najbliższej sesji dlatego, że nie chciałbym popełnić jakiegoś 
błędu. 
 
Radny Adam Dembowski 
Na poprzednich sesjach pan zastępca wójta mówił, że przez 10 lat mamy pewność, że nas 
nikt stąd nie może wysiedlić. Chciałem się powołać na punkt 7 umowy, w którym umowa jest 
zawarta na 10 lat, ale nadleśnictwo czy LZS mogą w ciągu 3 miesięcy wcześniej 
wypowiedzieć umowę, bo w ciągu miesiąca trzeba mieć zgodę obu stron. W ciągu 
3 miesięcy można umowę rozwiązać.  
 
Wójt Piotr Łysoń  - Jest też zapis w umowie, że za porozumieniem stron, ale działka na kogo 
to przechodzi – przechodzi na niego też zobowiązanie. 
 
Radny Adam Dembowski 
Według mnie teren jest nieuregulowany, jesteśmy na trzech działkach LZS i dwie działki 
droga dojazdowa nadleśnictwa. Jakby teraz LZS-y wypowiedziały nam, to siedzimy na minie. 
Albo wykupić działki, albo do sprzedania.  
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Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Byliśmy, jeśli chodzi o to zadanie, od samego początku. Wtedy wszystko szybko się działo 
i w ten sposób były zawarte umowy, żeby ta inwestycja powstała. Na dzień dzisiejszy tak to 
obowiązuje. Lasy Państwowe wcześniej też miały podpisaną umowę z LZS i nikt nie 
zablokował dojazdu, nie wyrzucił, to było tyle lat. W Lasach Państwowych wyraźnie jest 
zapisane, że jeżeli płacimy za tą dzierżawę, oni nie widzą żadnych przeszkód. Jeżeli chodzi 
o LZS (cztery działki), prowadziliśmy z panem wójtem i przewodniczącym LZS rozmowy 
w celu ich wykupienia. Wtedy była decyzja taka, że nie, muszą się zastanowić. Mieliśmy tą 
umowę, ta umowa obowiązywała nas do przeprowadzenia tej inwestycji, złożenia wniosku 
o pozwolenie na budowę i ten obiekt powstał. Na pewno w 2020 roku do tej sprawy 
powrócimy, ale Państwo doskonale wiecie, jaki mamy budżet. Na pewno nie możemy sobie 
pozwolić na wykup w roku 2020. My na pewno będziemy zmierzali do tego, żeby to zrobić, 
ale na 2020 r. nie mamy zagwarantowanych pieniędzy.  
 
Radny Adam Dembowski 
Jaka suma na ten stadion już poszła, a teraz utrzymać ten stadion i wykupić działki, 
dodatkowe koszty będą rosły. Ale tu nie mamy na różne takie jak chodniki, znaki, 
bezpieczeństwo. Dzieci żeby po chodnikach mogły bezpiecznie dojść do szkoły, na to 
pieniędzy nie ma. Według mnie najpierw dbajmy o bezpieczeństwo mieszkańców, dzieci, 
oznakowania, oświatę. Ale tu poszło około 4 mln zł i jeszcze jesteśmy na minie. 
Nadleśnictwo czy LZS może powiedzieć  „do widzenia”, uciekać mi albo wykupić, dodatkowe 
koszty, a jeszcze jakie będą dalej. Na pewno zysku stadion nie przyniesie.   
 
Zastępca Wójta Marcin Kusa 
Na ten obiekt sportowy pozyskaliśmy prawie 80% kosztów kwalifikowanych. W żadnym 
dofinasowaniu, czy to będą oczyszczalnie ścieków, czy jakieś większe inwestycje nie 
uzyskaliśmy takiej kwoty dofinasowania z Urzędu Marszałkowskiego, jak przy tym obiekcie. 
Taka była decyzja, żeby to wykorzystać i wykonaliśmy tę inwestycję.  
 
Radny Adam Dembowski  - Prawie poszło na to milion złotych, a za milion złotych ile można 
byłoby zrobić ? Boisko będzie na pokaz.   
 

Punkt 20 
Zamknięcie sesji 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad o godz. 12:25 Przewodniczący Mirosław 
Zawada zakończył obrady stwierdzeniem, że zamyka XII Sesję Rady Gminy Ręczno w dniu 
30 grudnia 2019 r. 
 
 
Protokołowała                       Przewodniczący Rady  
         
Barbara Stępień               Mirosław Zawada 


